



Empowered lives.  
Resilient nations.

## ບົດອອກຂ່າວ

### ກອງປະຊຸມໂຕະມິນ ປະຈຳປີ 2012

ຫົວຂໍ້: “ການເປັນຄູ່ຮ່ວມ ເພື່ອຍົກສູງປະສິດທິຜົນ ຂອງການພັດທະນາ”

ຄັ້ງວັນທີ 23 ພະຈິກ 2012, ທີ່ ໂຮງແຮມ ດອນຈັນພາເລດສ໌

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ

ຈັດໂດຍ

ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ແລະ ອົງການ ສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ

ກອງປະຊຸມໂຕະມິນ ປະຈຳປີ 2012 ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້: “ການເປັນຄູ່ຮ່ວມ ເພື່ອຍົກສູງປະສິດທິຜົນ ຂອງການພັດທະນາ” ໄດ້ໄຂຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ໃນວັນສຸກ, ທີ່ 23 ພະຈິກ 2012, ທີ່ໂຮງແຮມດອນຈັນພາເລດສ໌, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໂດຍໃຫ້ກຽດກ່າວໄຂກອງປະຊຸມໂດຍ ພະນະທ່ານ ດຣ. ທອງລຸນ ສີສຸລິດ, ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ; ເປັນປະທານໂດຍ ທ່ານ ສິມຕີ ດວງດີ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ແລະ ທ່ານ ມິງ ຟາມ, ຜູ້ປະສານງານ ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າຂອງອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ ປະຈຳ ສ.ປ.ປ ລາວ, ເຊິ່ງມີບັນດາຜູ້ແທນທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດປະມານ 300 ກວ່າ ທ່ານ (ໃນນັ້ນປະກອບມີຄະນະ ຜູ້ແທນຝ່າຍລາວ 41 ຄະນະ ເຊິ່ງມາຈາກສູນກາງ 24 ພາກສ່ວນ ແລະ ຫ້ອງຖິ້ນ 17 ແຂວງ, ຄະນະຜູ້ແທນ ຝ່າຍຕ່າງປະເທດທັງໝົດ 92 ຄະນະ ເຊິ່ງລວມມີ 35 ປະເທດ, 42 ອົງການ, 6 ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ, 5 ພາກເອກະຊົນ, ແລະ 5 ອົງການບໍ່ຫວັງຜົນກຳໄລ).

ຈຸດປະສົງ ຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມິນໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອແຈ້ງສະພາບການພັດທະນາຂອງ ສປປ ລາວ ໃຫ້ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາໄດ້ຮັບຊາບ ແລະ ໄດ້ນຳສະເໜີຫົວຂໍ້ຕ່າງໆ ເພື່ອໃຫ້ກອງປະຊຸມໄດ້ປຶກສາຫາລື ເຊັ່ນ: (1) ຜົນສຳເລັດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VII ສີກປີ 2011-2012; ບຸລິມະສິດ ແລະ ຄາດໝາຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ສີກປີ 2012-2013; (2) ຜົນສຳເລັດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ສີກປີ 2011-2012 ແລະ ທິດທາງແຜນການສຳລັບສີກປີ 2012-2013 ຂອງແຂວງຊຽງຂວາງ; (3) ການເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາເປົ້າໝາຍທີ່ປະຕິບັດບໍ່ໄດ້ຕາມຄາດໝາຍ ໂດຍສະເພາະ ວຽກງານຄ້ຳປະກັນສະບຽງອາຫານ ແລະ ການຂາດສານອາຫານ; ສຸຂະພາບຈະເລີນພັນ; ການສຶກສາ; ການເກັບກູ້

ລະເບີດບໍ່ທັນແຕກ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ; (4) ການຈັດສັນງົບປະມານ ເພື່ອຕອບສະໜອງໃຫ້ແກ່ບັນດາວຽກງານບຸລິມະສິດ ຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VII ແລະ ບັນດາເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ ແລະ (5) ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ວຽກງານການຮ່ວມມືເພື່ອປະສິດທິຜົນຂອງການພັດທະນາ ແລະ ການເຊື່ອມສານຜົນຂອງກອງປະຊຸມລະດັບສູງ ວ່າດ້ວຍ ປະສິດທິຜົນຂອງການຊ່ວຍເຫຼືອ ທີ່ໄດ້ຈັດຂຶ້ນຢູ່ທີ່ ບຸຊານ, ປະເທດ ສ. ເກົາຫຼີ ເຂົ້າໃນແຜນດຳເນີນງານຖະແຫຼງການວຽງຈັນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ດຳເນີນໄປດ້ວຍບັນຍາກາດຟືດຟືນ ເຊິ່ງສະແດງອອກໃນການສົນທະນາຢ່າງສ້າງສັນກົງໄປກົງມາ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ໄດ້ໃຫ້ຄຳແນະນຳ ແລະ ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຄວາມເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ບາກບັນພະຍາຍາມຂອງລັດຖະບານ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາບຸລິມະສິດຕ່າງໆ ຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VII ແລະ ເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ຕ່າງກໍມີຄວາມພໍໃຈ ແລະ ຍືນຍັນສືບຕໍ່ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານທຶນຮອນ ກໍຄືດ້ານວິຊາການ ໃຫ້ແກ່ ສປປ ລາວ ໃນອະນາຄົດຕື່ມ.

ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈຳປີ 2012 ຄັ້ງນີ້, ຖືໄດ້ວ່າ ແມ່ນຜົນສຳເລັດຂອງການປະກອບສ່ວນຂອງທຸກພາກສ່ວນ ໂດຍສະເພາະ ບັນດາໜ່ວຍງານຂະແໜງການ (SWGs) ທີ່ໄດ້ສົມທົບກັບຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ (Co-Chairs) ຂອງຕົນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບວຽກງານໃນຂະແໜງການຕົນ ໂດຍສະເພາະ ບຸລິມະສິດໃນການພັດທະນາຂອງຂະແໜງການ ກໍຄືທຶນຮອນ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນວຽກງານດັ່ງກ່າວ. ຄຽງຄູ່ກັບການກະກຽມດ້ານເນື້ອໃນຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມົນດັ່ງກ່າວ, ບັນດາກະຊວງຂະແໜງການ ຍັງໄດ້ຈັດວາງສະແດງ ຜົນງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນ ໃນມື້ກອງປະຊຸມ, ເຊິ່ງສາມາດສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງ ໜາກຜົນຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ ຂອງບັນດາໜ່ວຍງານຂະແໜງການ (SWGs) ຂອງລັດຖະບານ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ດຳເນີນໄປເປັນເວລາ 1 ວັນເຕັມ ແລະ ໄດ້ອັດລົງດ້ວຍຜົນສຳເລັດທີ່ຈົບງາມ.

-----